
  
Folketingets Socialudvalg

Dato: 6. juli 2009

Under henvisning til Folketingets Socialudvalgs brev af 26. juni 2009

følger hermed indenrigs- og socialministerens endelige svar på 

spørgsmål nr. 489 (SOU Alm. del), stillet af Anne Baastrup (SF).

Spørgsmål nr. 489:

”Ministeren bedes bekræfte, at det er korrekt, at ventetiden på ankesager 

stiger samtidig med at Statsforvaltningernes sagsbehandlere har stadig kor-

tere tid pr. sag til at gennemføre en grundig sagsbehandling og ministeren 

bedes redegøre for, hvilken betydning, ministeren mener, det har for borger-

ne.”

Svar:

Den gennemsnitlige sagsbehandlingstid på nævnsområdet (de sociale nævn 

og beskæftigelsesankenævnene) var ultimo 2008 på 14,82 uger og er pr. 31. 

maj 2009 på 15,7 uger. Det kan således konstateres, at sagsbehandlingsti-

den har været stigende.

Jeg mener ikke, at en stigende gennemsnitlig sagsbehandlingstid er udtryk 

for, at sagsbehandlingen er mindre grundig. Tværtimod er det min oplevelse, 

at borgerne får afgørelser af høj kvalitet. 

  

Jeg kan supplerende nævne, at nævnsområdet i samme periode har oplevet 

en sagstilgang. 
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